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na moció d’Independents per Salt (IpS) en què de-
manava que els pressupostos del 2013 incloguessin
un procés obert a la ciutadania va provocar un retret

en majúscula de l’alcalde, Jaume Torramadé (CiU), al prin-
cipal grup de l’oposició, el PSC. Des que es va segregar de
Girona el 3 de març de 1983, Salt ha tingut tres alcaldes
socialistes o vinculats al socialisme (Salvador Sunyer, Xa-
vier Corominas i Iolanda Pineda) i un alcalde convergent
–el mateix Torramadé ja va ser la màxim autoritat del po-
ble del 1999 al 2007–. El batlle saltenc va exposar que, ja
fos per obligació o per convicció, els últims trenta anys
CiU de Salt ha dialogat amb els grups de l’oposició sobre
els pressupostos anuals, cosa que el PSC no ha fet, per-
què no ha volgut o perquè no li ha calgut. Dilluns al vespre
Torramadé tenia ganes que quedés clara una cosa. “Els al-
caldes socialistes ens han dit més d’una vegada. ‘Aquí te-
niu el pressupost’, i no hi ha hagut res a fer”, va dir el por-
taveu de CiU a Salt en un moment del ple d’ordenances.

A Torramadé li va molestar l’entusiasme mostrat pel
PSC a la iniciativa d’IpS. La regidora socialista Yasmina
Abad veia en els pressupostos participatius la possibilitat
que hi hagués “un major compromís dels polítics amb la
ciutadania”. Abad va esmentar accions del passat a Salt,
amb govern del PSC, en què l’Ajuntament havia obert les

portes als seus votants més enllà del pas per les urnes.
Però l’entesa d’IpS i el PSC per la moció va quedar en un
segon pla per la crítica de la resta de grups.

Jaume Torramadé va assegurar que els socialistes, ja
fos Salvador Sunyer, Xavier Corominas o Iolanda Pineda,
present a la sala, havien tancat el pressupost de manera
quasi unidireccional. Sunyer va manar del 1983 al 1991
amb majoria absoluta. CiU –va ressaltar l’alcalde– ja havia
fet iniciatives obertes a la gent, com ara l’Agenda 21; a
més, la federació ha hagut de negociar perquè governa en
solitari o, per exemple, el 2003 hi va haver el pacte amb
ERC que li va donar deu regidors (8+2) dels vint-i-un del
ple. En canvi, Pineda va ser
alcaldessa el 2007 amb un
acord estable amb els repu-
blicans (9+2). “Les portes i
les mans estan obertes per-
què el pressupost sigui par-
ticipatiu. Això és així”, va dir
Torramadé. La moció d’IpS
“per a la consecució dels pressupostos participatius” in-
cloïa una audiència pública el primer any, el 2013, i la parti-
cipació d’”un grup pilot de ciutadans i ciutadanes repre-
sentatius del teixit associatiu saltenc i dels grups polítics
de l’oposició” en el debat de les inversions per al 2014. No-
més va rebre el suport del PSC. “Com que no us agrada
res, ho voleu canviar tot”, va etzibar Felip Gil (PP) a Ferran
Burch (IpS). La moció va morir, però manté viva la rivalitat
CiU-PSC. Per cert, les ordenances es van aprovar amb
setze vots a favor i l’abstenció dels sis regidors socialistes.
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“Aquí teniu el
pressupost”
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LA CRÒNICA

L’alcalde de Salt, Jaume Torramadé, a la dreta, amb el
regidor de Medi Ambient, Josep Valentí, dilluns al vespre ■ J.F.
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Torramadé diu que
des de 1980 CiU ha
estat més dialogant
que el PSC, a Salt

Jordi
Ferrer

El cap de llista de SI per Gi-
rona, Toni Strubell, va
destacar ahir que el seu
partit és clau per garantir
la legalitat del procés d’in-
dependència i que, en
aquest sentit, la demarca-
ció de Girona serà clau per
ajudar a vertebrar-lo. La
Facultat de Dret de la Uni-
versitat de Girona va ser el
marc on Strubell, acompa-
nyat per Alfons López Te-
na, candidat a president
de la Generalitat, va im-
partir la conferència La le-
galitat de la independèn-
cia. Strubell va destacar
que “el canvi legal que pro-
posa Solidaritat és un can-
vi radical, per passar de la
legislació espanyola a la
catalana i passar d’una le-
galitat dubtosa, que enca-
ra avala tics del franquis-
me, a una legitimitat basa-
da en els interessos dels
catalans”. Strubell va vo-
ler incidir en el fet que en-
cara no s’han corregit les
“injustícies de l’època
franquista”, com ara les
sentències de mort conta

presos polítics, com la del
president Companys, ca-
racterístiques d’un Estat
“antidemocràtic” . ■

SI diu que és clau per a la
legalitat de la sobirania
a El candidat de SI, Toni Strubell, diu que la legalitat espanyola és “hereva del
franquisme” a Recorda que l’Estat no ha corregit injustícies històriques

Joan Trillas
GIRONA

CAP AL 25-N

Alfons López Tena, a banda
de diputat, va parlar també
com a jurista, notari i exvocal
del CGPJ, i va comparar la in-
dependència amb un matri-
moni: “Mai la prohibició del
divorci ha salvat un matrimo-
ni.” Per Tena, “el cas català
no és cap cosa nova, i no serà
ni el primer ni l’últim poble
que fa la independència, sinó
que ens els darrers cent anys
hi hagut una aparició de
molts nous estats arreu del
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La frase

““El canvi legal que
proposa Solidaritat és
un canvi radical, per
passar de la legislació
espanyola a la
catalana ”
Toni Strubell
CANDIDAT DE SI PER GIRONA

Xavi López,  Anna Tarrés, Alfons López Tena i Toni Strubell, ahir a la UdG ■ EL PUNT AVUI

món, ara reconeguts de ple
dret pels organismes inter-
nacionals”. Tena va distingir
els casos de secessió en dos
condicions prèvies: si són co-
lonials o no; i per sobre de tot
això, va remarcar que segons
les Nacions Unides “tots els
pobles tenen dret a l’autode-
terminació sempre i quan si-
guin pobles”. En el cas de Ca-
talunya, és un poble per ell
mateix, reconegut per la prò-
pia Constitució, va dir.
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Matrimoni i divorci

El PSC va presentar ahir
els seus cinc eixos bàsics
per estimular la creació
d’ocupació a les comar-
ques gironines, que pas-
sen per : un canvi per rees-
tructurar els sectors en
crisi i, en especial, el de la
construcció; potenciar
programes d’impuls de la
competitivitat; una apos-
ta decidida a favor de la no-
va economia i el desenvo-

lupament de programes
d’internacionalització; re-
forçar la xarxa de vivers
d’empreses per estimular
els emprenedors i els pro-
jectes empresarials i, fi-
nalment, consolidar el pa-
per de l’Institut Català de
Finances com un autèntic
banc públic que faci costat
a les empreses. El candi-
dat socialistes a les elec-
cions al Parlament, Juli
Fernández, es va reunir
amb representants dels
dos sindicats majoritaris,
UGT i CCOO, a les seves
seus de Girona, per desta-
car que estan “al costat de
la reivindicació dels sindi-
cats perquè estem a favor
de la justícia social”. ■

El PSC proposa cinc
eixos bàsics per
estimular l’ocupació

Joan Trillas
GIRONA

a Juli Fernández es
reuneix amb els
sindicats per reforçar
el compromís social

La llista del PP de Girona a
les eleccions catalanes,
que manté com a cap de
cartell el president provin-
cial del partit i portaveu al
Parlament, Enric Millo,
potencia el cap de llista de
Roses, Manel Escobar, que
és regidor des del 1999 i
que té responsabilitats en
Economia i Hisenda. En
concret, el situa en el nú-
mero tres. Escobar és tèc-

nic tributari i actualment
és director financer en
una empresa logística. El
número dos és Sergio San-
tamaría, llicenciat en
Dret, adscrit al torn d’ofici
de jurisdicció civil i penal
des de 1995 i especialista
en violència de gènere, ju-
risdicció de menors i que
actualment exerceix d’ad-
vocat. Altres membres de
la llista són Maria Àngels
Olmedo, Júlia Sala, Enric
Martínez, Mar Llambí i
Andrés Navarrete Quirós,
com a número vuit. La llis-
ta dels populars a Girona
la tanca Concepció Veray,
diputada al Congrés i regi-
dora a l’oposició a l’Ajunta-
ment de Girona. ■

El PP potencia el cap
de llista de Roses i el
posa de número tres

Joan Trillas
GIRONA

a La candidatura dels
populars la tanca la
diputada al Congrés,
Concepció Veray

CUJEDA
Resaltado
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L’ALT EMPORDÀ

La Generalitat va suspendre la
reunió que tenia programada amb
els alcaldes de les cinc poblacions
(Ventalló, Viladamat, la Tallada
d’Empordà i Bellcaire d’Empordà)
afectades pel parc eòlic de Venta-
lló que el juliol del  va auto-
ritzar. La reunió estava prevista per
al  de novembre però se’ls va co-
municar que no es podria celebrar,
sense donar-los de moment nova
data. Suposen que la convocatòria
d’eleccions en podria ser el motiu
i estan a l’expectativa perquè te-
men pel projecte al qual s’oposen.

Els afectats esperaven una re-
unió amb el conseller d’Empresa
i Ocupació, Francesc Xavier Mena,,
per tal d’aclarir l’estat en què es tro-
ba el projecte del parc eòlic. Els al-
caldes esperen que se’ls escolti i
que es faci enrere el projecte. Con-
sideren que s’hauria d’haver tingut

en compte el pacte d’alcaldes de
l’Alt Empordà establert al Consell
Comarcal en què es va donar el vis-
tiplau a una proposta per situar els
molins de vents al corredor d’in-
fraestructures i zones properes.

Sense tenir-ne cap informació
prèvia per part del govern, el juliol
es publicava oDcialment l’auto-
rització administrativa del pro-
jecte del grup Enel Green Power
per tal de posar en funcionament

un parc ecòlic entre l’Alt i el Baix
Empordà. L’empresa va començar
el  els tràmits que va anar sal-
vant. Tot i que segons el darrer
mapa eòlic, aquest projecte podia
tirar endavant al marge de la nova
regulació perquè ja s’havia posat a
informació pública, al territori no
s’esperava que prosperés. 

Els alcaldes han fet front comú
i esperen el suport de la societat.
Una de les primeres passes és re-
unir-se amb el govern perquè els
informi. El retard en la reunió
mantindrà la incertesa. Els batlles
van manifestar públicament que,
si podien, no estaven disposats a
donar el vistplau al projecte.

El projecte preveu  aeroge-
neradors de  metres entre el
Puig Segalar, als termes de Venta-
lló i Viladamat. La línia d’evacula-
ció creuaria diverses poblacions
Dns a Bellcaire d’Empordà. 

FIGUERES | DdG

El Govern suspèn sense nova data la
reunió d’alcaldes afectats pel parc eòlic

Els batlles creuen que el motiu són les eleccions i continuen a l’expectativa del projecte
�

Breus

Roses disposa d’un nou servei,
del Centre de Gestió de Serveis Pa-
cem, per atendre la població in-
fantil que presenta trastorns. 

Roses obre un servei d’atenció
d’infants amb trastorns

L’Ajuntament de Llançà, a través
de l’Àrea de Medi Ambient i en
col·laboració amb l’Associació Mi-
cològica Font i Quer ja té a punt la
segona edició de la Fira, Concurs
i Exposició de Bolets que se cele-
brarà de l’ al  de novembre. La
Fira està pensada per poder tenir
un millor coneixement dels tipus
de bolets òptims per al consum.
Entre altres activitats hi ha una sor-
tida per anar-ne a caçar. 

LLANÇÀ | DdG

Segona edició de la Fira
i Concurs de Bolets

LLANÇÀ

El Rotary Club de Roses-Empu-
riabrava ha entregat  euros a
l’Associació d’Ajuda als Malalts
d’Alzheimer de Figueres. Els diners
han de servir per ajudar a les tas-
ques d’aquesta entitat, que entre al-
tres projectes té previst posar en
marxa el nou centre que els per-
metrà passar d’acollir de  a 
malalts. Els diners es van recollir en
un acte on es guardonen els millors
vins de l’any.

ROSES | DdG

Rotary Club dóna 2.000 €
per als malalts d’Alzheimer

ROSES

El castell de Sant Ferran de Fi-
gueres acull l’exposició de l’Agru-
pació d’Aquarel·listes de Girona i
comarques amb el títol Mostra de

tardor. En un acte amb una gran
assistènca es van presentar el cap
de setmana les  obres que inte-
graran aquesta mostra, on es po-
den veure amb la mateixa tècnica
diferents temàtiques. Estarà ober-
ta Dns al  de novembre a la seu
dels Amics del Castell. 

FIGUERES | DdG

Aquarel·listes gironins
exposen al castell 

FIGUERES
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La botiga Matas de Figueres ce-
lebra dissabte els  anys d’his-
tòria convertint-se en un dels es-
tabliments més antics de la ciutat.
Es podrà veure a la botiga una ex-
posició documental, d’articles i
una projecció visual fotogràDca.
Per Comerç Figueres Associació,
«és un fet bastant inusual a dia d’a-
vui» que mostra la llarga història
del comerç de Figueres. 

La primera referència sobre la
botiga del carrer Besalú és de

,  amb activitat comercial de
corder i amb sis treballadors al seu
carrec. És la primera generació al
que seguirien el Dll de Joan Matas
(Hijos de J. Matas), Josep Matats,
casat amb Dolors Hortal. Intro-
duiren les manteletes per a se-
nyores juntament amb l’activitat de
corderia Dns al . Jaume Matas,
el  inicia la tercera generació
i incorpora la roba a peça i d’èpo-
ca i apostà pel comer de la ciutat.
A la quarta generació es va iniciar
la nissaga Matas-Bonaterra en ca-
sars-se Angelina Matas amb el
pintor Josep Bonaterra. El Dll, Jor-
di Bonaterra, va manteir la tradi-
ció de roba de peça i confecció.
L’última generació la viu Marta Bo-
naterra amb roba i articles per a la
llar.

FIGUERES| DdG

L’establiment del carrer
Besalú amb roba i articles
per a la llar apareix citada en
un document el 1812

�200 anys de la botiga Matas de Figueres 

JAUME PURCALLAS

La Plataforma Sos Educació Pública Alt Empordà va reivindicar ahir
l’educació pública en un acte informatiu i una concentració davant l’escola
Salvador Dalí de Figueres. Es van penjar pancartes amb lemes com «Les
retallades fan més petita l’escola» i es van concentrar tots amb samarretes
grogues significatives de la protesta contra les retallades. També es va
muntar un estand informatiu. 

�Figueres Reivindicació de l’educació pública 

Alcaldes de la Tallada (d’esquerra a dreta), Ventalló, Albons i Bellcaire.

DIARI DE GIRONA

Una imatge recent de la botiga Matas al carrer Besalú. 

DIARI DE GIRONA

L’espai Mas d’en Dorra de Fortià
acollirà divendres a les vuit del ves-
pre la commemoració dels  anys
del discurs de Pau Casals davant
l’Assamblea de les Nacions Unides,
el  d’octubre de . Junta-
ment amb el nou col·lectiu cultu-
ral de Castelló, Corniculatus, s’ha
organitzat una vetllada que in-
clourà una conferència i la inter-
pretació del Cant dels Ocells. 

Pere Iglesias i Vicens Llovet,
del Corniculatus presentaran l’ac-
te, el primer del cicle de confe-
rències Olors d’Itaca. S’oferirà una
projecció del vídeo del discurs del
mestre Pau Casals davant l’As-

samblea de les nacions unides
que ha cedit la Fundació Pau Ca-
sals. Tot seguit la conferència que
anirà a càrrec de l’historiador i pro-
fessor d’Història del Periodisme
per la Universitat Autònoma de
Barcelona (UAB), Josep Maria Fi-
gueras, i el documentalista, histo-
riador de l’art, gestor cultural i co-
missari de l’exposició «Pau Ca-
sals & El món de l’exili», Eric For-
cada.Després del Cant dels Ocells
hi haurà un petit debat. 

L’activitat és la primera propos-
ta del nou col·lectiu cultural que es
va crear fa poc més d’un any i que
esperen promoure la cultura i la
conservació del territori. 

FORTIÀ/CASTELLÓ | DdG

Xerrada a Fortià en motiu dels
41 anys del discurs de Pau
Casals a les Nacions Unides

COMPRO OR i PLATA
ORO CAT

www.orocat.com

—TRUQUI GRATIS—

900 282 292

CUJEDA
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POLIESPORTIU ESPORTS

Maverick Viñales s’ha penedit d’haver plantat l’equip Avintia i aquest cap de setmana tornarà a competir.

GUSTAU NACARINO/REUTERS

La matinada de divendres Ma-
verick Viñales i el seu pare deixa-
ven plantat l’equip Avintia Racing
a Malàisia i se’n tornaven a casa
dient que volien trencar el con-
tracte perquè no eren «guanya-
dors». Només quatre dies des-
prés, el pilot gironí s’ha acabat
fent enrere i, a través d’un comu-
nicat fet públic ahir, va demanar
disculpes per la controvèrsia ge-
nerada i va conHrmar la seva in-
tenció de disputar el Gran Premi
d'Austràlia de Moto d’aquest cap
de setmana al circuit de Phillip Is-
land. Maverick, penedit, demana
perdó pels esdeveniments que va
protagonitzar a Sepang.
A primera hora del matí d’ahir

Catalunya Ràdio informava que Vi-
ñales, aconsellat pels seus advo-
cats, havia decidit rectiHcar i que
ja estava buscant bitllet per viatjar
a Austràlia, on diumenge es dis-
puta la penúltima carrera d’aquest
Mundial. A la tarda el pilot de Ro-
ses va fer pública la seva intenció
de disputar el Gran Premi amb l'e-
quip Blusens Avintia, i també la
seva predisposició a córrer el Gran
Premi de la Comunitat Valencia-
na. El títol és inabastable perquè
Sandro Cortese va celebrar-lo di-
umenge a Malàisia, però Maverick
té un objectiu: lluitar pel subcam-
pionat del Món. El gironí suma ara
 punts, vuit menys que el segon
classiHcat, Luis Salom ().
En la nota oHcial que va fer pú-

blica ahir, Maverick Viñales asse-
gura que «en primer lloc m'agra-
daria demanar disculpes públi-
ques i sinceres a tots aquells als
quals amb el meu comportament
a Sepang hagi pogut defraudar o

perjudicar». Sóc aquí per donar  la
cara, demanar perdó públicament
i assumir els meus errors», diu en
l’escrit, per assegurar que torna per
«seguir lluitant, al costat del meu
equip Blusens Avintia, per un sub-
campionat del món, perquè hi ha
molta gent que s'ho mereix, des de
patrocinadors i tècnics, i Hns a
l'aHció»,  assenyala.
Viñales prossegueix: «La meva

precipitada marxa del GP de Ma-
làisia no va ser, sens dubte, una ac-
ció gens encertada i la tensió ge-
nerada per la meva situació a l'e-

quip, em va fer entrar en un estat
de ràbia i frustració tal que, sens
dubte, no era l'ideal per pujar a una
moto i pilotar-la al límit», afegeix.
«He comès un error, perquè si

bé no estava mentalment preparat
per pujar a la moto, no havia d’ha-
ver abandonat el circuit de Se-
pang, ni fer les declaracions que
vaig fer en calent. Per això, vull de-
manar disculpes pel mal que in-
voluntàriament hagi pogut causar,
a tots els aHcionats, als membres
del meu equip Blusens Avintia, a
FTR, a Honda, als promotors del
Campionat, i sobretot als patroci-
nadors de l'equip», aHrma el pilot
gironí en el comunicat.
La idea de Viñales és marxar im-

mediatament a Austràlia per par-
ticipar al Gran Premi d’aquest cap
de setmana. El pilot té clar que tor-
na «amb la voluntat de Hnalitzar la
temporada i recuperar el segon lloc
de la classiHcació general i, per a
això, em centraré únicament i ex-
clusiva en els assumptes esporti-
us. Treballaré amb els meus tèc-
nics a la recerca de la millor posa-
da a punt de la moto», va conHr-
mar. Finalment, manifestava el
ferm desig de solucionar de ma-
nera amistosa tots els problemes
sorgits amb l'equip, «podent con-
centrar-me d'aquesta forma a pi-
lotar la meva moto de carreres, que
és el que realment m'agrada i sé
fer». Després del cop de teatre del
cap de setmana passat a Sepang,
els responsables de l’equip ja ha-
vien fet públic que si Viñales re-
capacitava el deixarien acabar el
Mundial. El gironí s’exposava a
no poder competir l’any que ve si
no resolia els problemes amb
Avintia.

BARCELONA | EFE/DdG

Maverick demana perdó
al seu equip per poder-se
reincorporar al Mundial
El pilot gironí pretén lluitar pel subcampionat de Moto3 i diumenge 

ja serà al GP d’Austràlia: «Vull donar la cara i assumir els meus errors»

�

Breus
BIEL ALIÑO/EFE

El partit de la tercera jornada en-
tre el Rivas Ecópolis i l’Spar Uni Gi-
rona es podrà veure en directe
per Teledeporte (.). Les d’An-
na Caula intentaran donar la sor-
presa davant un dels grans favorits
al títol. Les madrilenyes han gua-
nyat els dos partits que han jugat
mentre que les gironines tenen no-
més un triomf, ja que van des-
cansar a la segona jornada. 

GIRONA | DdG

El Rivas-Spar Uni Girona
es veurà per Teledeporte

BÀSQUET

EL CB Adepaf Obres Piriniai-
ques farà diumenge  de no-
vembre al Pavelló Municipal la
presentació oHcial de tots els seus
equips. Els actes començaran a les
. amb el partit entre el júnior
i el Gramenet. A les . serà la
presentació i encabat hi haurà el
partit de Lliga de Copa Catalunya
entre el primer equip i el Grama-
net. Durant l’acte es farà un reco-
neixement a Pilar Aguado per la
seva decicació al club. 

FIGUERES | DdG

L’Adepaf es presentarà
el 18 de novembre

BÀSQUET

El CC Platja d'Aro organitza
aquest diumenge la a cursa pun-
tuable per la Copa Gironina de
BTT. La prova tindrà recorreguts
per a totes les categories de com-
petició i per la Marxa Popular de
Lleure. Els circuits tindran  i 
km i els habituals petits de Pro-
moció per nens. La prova es dis-
putara per camins variats de les
Gavarres amb el Alt del Mas Nou,
boscos de Calonge, o ermita de Fa-
nals. 

PLATJA D’ARO | DdG

La Copa Gironina de BTT
arriba a Platja d’Aro

CICLISME

L’exjugador internacional brasi-
ler Rivaldo va anunciar ahir que
medita retirar-se del futbol pro-
fessional als  anys, després de le-
sionar-se en una espatlla. «He de
pensar si plego de jugar o encara
ho faig un any més», va dir Rival-
do, que milita en el Kabuscorp
d'Angola des de començaments de
. L’exblaugrana va detallar
que va patir una contusió en l'es-
patlla dreta i en una costella, una
lesió que l’exigirà de set a deu
dies de repòs «i molta Hsioteràpia»,
pel que va considerar que la pre-
sent temporada d'Angola «pràcti-
cament» ha acabat per a ell. L’ex-
blaugrana i deportivista va Htxar
pel Kabuscorp al gener passat,
després de passar pel Sao Paulo.

LUANDA | DdG/EFE

Rivaldo es lesiona i
medita retirar-se als
quaranta anys

FUTBOL

La selecció espanyola júnior encara la darrera setmana de prepara-
ció per al Campionat d’Europa de la categoria sub que començarà
dilluns a Saint Omer. A la llista del seleccionador Quim Paüls hi Hgu-
ren els jugadors del SHUM Maçanet Xavier Aldrich i Roger Presas i el
garrotxí del FC Barcelona Marc Julià. El combinat espanyol està en-
quadrata al grup B amb Anglaterra, Suïssa i Itàlia. El debut serà contra
Anglaterra, dilluns (.). L’endemà s’enfrontaran a Suïssa (.) i di-
mecres ho faran contra Itàlia (.). Paüls explicava ahir que Espanya
«sempre és favorita» en qualevol competició d’hoquei patins. «M’agrada
la pressió d’haver de sortir a guanyar», deia Paüls. 

SANT CUGAT DEL VALLÈS | DdG

Última setmana de preparació per a
Julià, Aldrich i Presas a la selecció júnior

HOQUEI PATINS

Juan Carlos Ferrero va disputar
ahir l’últim partit individual de la
seva carrera professional en cau-
re derrotat en la primera ronda del
torneig de València davant Nico-
lás Almagro per - i -, després
d'una hora i  minuts. «Ha estat
un honor acabar la meva carrera
davant Nico. Crec que és un gran
campió i ho serà d'aquí al Hnal de
la seva carrera. Feia temps que no
gaudia tant del tennis com en el
primer set», va assenyalar el d’On-
tinyent. Ferrero es va emocionar
durant el discurs, que va haver
d’interrompre.  

VALÈNCIA | DdG/EFE

Juan Carlos Ferrero
perd davant Almagro
en el seu últim partit 

TENNIS

La barcelonina Anni Espar va ser
elegida millor jugadora de water-
polo d’Europa. La tercera posició
en aquest rànquing l’ocupa la gar-
rotxina Jennifer Pareja.

Jennifer Pareja és la tercera
millor jugadora europea

El jugador serbi del Saragossa va
ser intervingut ahir d’una ruptura
parcial del lligament creuat del
genoll que el mantindrà mig any
allunyat dels terrenys de joc. 

Obradovic (Saragossa)
estarà sis mesos de baixa

Amb la petició de disculpes públi-

ques que va fer ahir Maverick Viña-

les, aconsellat pels seus advocats, el

pilot gironí ha resolt el seu present

al Mundial de Moto3 però el seu fu-

tur continua sent una incògnita. Ma-

verick no ha aclarit si encara té la in-

tenció de trencar amb Avintia Ra-

cing a final de temporada (va reno-

var per dos anys més fa ben poques

setmanes) i, de fet, en el seu escrit,

indica que té el «ferm desig de solu-

cionar de manera amistosa tots els

problemes sorgits amb l’equip», fra-

se que dóna peu a diverses interpre-

tacions. Viñales és el pilot que més

curses ha guanyat aquesta tempo-

rada a Moto3 (5) i també ha sumat

set podis. No obstant això, Sandro

Cortese va adjudicar-se el títol el

cap de setmana passat. Ara el gironí

vol optar al segon lloc de la general.

�
LA DADA

El present s’arregla
però el futur encara
és una incògnita

CUJEDA
Resaltado
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CICLISME LA BATALLA CONTRA EL DOPATCE 

Armstrong estudia anar al 
TAS per salvar cinc Tours 
El codi antidopatge impedeix sancionar passats vuit anys 

IAURENT RE0OURS / AP 

Lance Armstrong 

PANORAMA 

Anni Espar (dreta), contra Hongria als Jocs Olímpics 
MIGUEL MEDINA / AFP 

Anni Espar, millor waterpolista d'Europa 
WATERPOLO •Anni Espar ha estat escollida millor jugadora euro
pea del 2012 per la Lliga Europea de Natació, amb un 46,7% dels 
vots, davant de la italiana Tania di Mario (23,3%) i Jennifer Pareja 
(13,3%), companya a la selecció espanyola que va aconseguir la pla
ta als Jocs Olímpics, com Maica García, sisena. Anni és filla de Xes-
co Espar, exentrenador del Barça d'handbol. Ara juga a la Universi
tat de Carolina del Sud, després d'haver guanyat la Lliga i la Copa 
amb el CN Sabadell Astralpool, amb el qual havia aconseguit la 
Champions. Andrea Fuentes i Ona Carbonell van quedar terceres 
en sincronitzada, i Mireia Belmonte, quarta en natació. / Redacció 

XAVIER G. LUQUE 
Barcelona 

El cas Armstrong té oberta enca
ra la via del TAS, el Tribunal Ar
bitral de l'Esport, amb seu a Lau-
sana, al qual poden recórrer 
l'Agència Mundial Antidopatge 
(AMA) o el mateix Lance Arm
strong. L'AMA, per boca del seu 
president, John Fahey, ja ha 
avançat que es reserva el dret 
(té de termini fins al 21 de no
vembre) i que espera la resta de 
decisions que anunciï l'UCI di
vendres vinent. 

Qui també està estudiant a 
fons les opcions legals d'un even
tual recurs al TAS és Armstrong 
(en el seu cas el termini finalitza 
el 31 d'octubre) ja que als seus as
sessors no se'ls escapa que l'arti
cle 17 del codi mundial antidopat
ge estableix que "no pot ini-
ciar-se cap investigació contra 
un atleta per violació del codi an
tidopatge llevat que aquesta actu
ació comenci entre els vuit anys 
posteriors a la possible violació". 

Es dóna la circumstància que 
la investigació de la Usada data 
del mes de juny passat, per la 
qual cosa només -segons aques
ta versió- podria afectar els re
sultats obtinguts per Lance 
Armstrong des del mes de juny 
del 2004, vuit anys abans. És a 
dir, sense pressuposar-ne la in
nocència, Armstrong tindria 
una escletxa per recuperar les 
victòries dels cinc primers 
Tours, del 1999 al 2003. 

L'UCI, en el seu comunicat de 
dilluns passat, ja indicava que 
Lance Armstrong podia haver 
invocat en la seva defensa la 
prescripció dels casos fins al 
juny del 2004, però no ho va fer 

TONI LÓPEZ JORDÀ Barcelona 

Cinc dies després de la fugida so
nada. Maverick Vinales va fer 
ahir marxa enrere, va demanar 
perdó, va dir que se'n penedia i 
va sortir volant a esmenar la se
va capritxosa deserció. Diven
dres passat, just abans de comen
çar els primers entrenaments 
lliures de Moto3 a Sepang, el pi
lot de Roses havia deixat tirat el 
seu equip, el Blusens Avintia, a 
qui acusava de "no estar fent el 
màxim des de meitat de tempo
rada" i de ser "un equip de sego
na o tercera fila". 

Ahir, a través d'un comunicat 
filtrat a uns quants mitjans, Ma
verick Vinales -o el seu advo
cat- demanava perdó pel seu 
comportament, deia que assu
mia els errors i expressava la vo
luntat de "continuar lluitant" 

DESAPAREGUT 
Armstrong continua 
sense turtejar, però ha 
tret les set victòries del 
perfil de la xarxa social 

en negar-se a presentar al·lega
cions davant la Usada. 

El ciclista es manté mut i ni 
tan sols no ha utilitzat, al tanca
ment d'aquesta edició, el seu 
compte de Twitter per donar a 
conèixer la seva opinió. Tanma-

amb el seu equip "pel subcam-
pionat del món, perquè hi ha 
molta gent que se'l mereix, des 
de patrocinadors i tècnics fins a 
l'afició". Maverick és tercer en 
el Mundial de Moto3. a 8 punts 
de Salom, i encara és el pilot 
amb més victòries (5) i amb més 
voltes com a líder de cursa. 

La intenció del pilot emporda
nès és poder disputar les dues 
curses que queden, Austràlia 
aquest diumenge, i València l'U 
de novembre, aconsellat pels 
seus assessors. No debades, l'in
compliment dels contractes po
dria suposar-li sancions. Vinales 
va trencar amb el seu manager i 
director esportiu, i va renunciar 
a complir el contracte, que ha
via renovat per dues tempora
des feia només unes setmanes. 
Avui vola cap a Melbourne per 
arribar a temps als primers en-

teix, sí que ha modificat el seu 
perfil personal d'aquesta xarxa 
social, eliminant la referència a 
les set victòries en el Tour. On 
abans indicava que era "pare de 
cinc fantàstics fills, set vegades 
guanyador del Tour de França, 
lluitador contra el càncer a jor
nada completa, triatleta a temps 
parcial", ara es defineix així: 
"Pujant els meus cinc fills. Com
batent el càncer. Nedar, bicicle
ta, córrer i golf tant com puc". 

Entre el degoteig de noves re
velacions que van sorgint desta
quen els detalls de la factura eco
nòmica que pot caure-li a Arm
strong. Un dels punts claus es re
fereix a la companyia d'assegu
rances SCA, que ha hagut d'abo
nar-li 7,5 milions de dòlars (5,8 
milions d'euros) pels triomfs en 
el Tour. Un advocat d'aquesta 
firma ja ha avançat que exigiran 
que els sigui reemborsada la 
quantitat, ja que consideren 
"abusiu" que l'exciclista conser
vi la prima pagada. 

Un altre apartat contundent 
es refereix als premis obtinguts. 
Només en el Tour de França, 
Armstrong va percebre gairebé 
3 milions d'euros (7 victòries, 83 
dies amb el mallot groc, 23 eta
pes guanyades des del 1999). En
cara que en el ciclisme és norma 
general que aquestes quantitats 
es reparteixen entre companys i 
auxiliars, és a Armstrong a qui 
se li reclamaran quan la sanció 
sigui ferma. 

Afegint les quantitats cobra
des per premis de tota mena i 
les xifres que li pagaven els pa
trocinadors, Forbes ha calculat 
que Armstrong s'arrisca a per
dre al voltant dels 100 milions 
de dòlars, tota la seva fortuna.· 

trenaments de divendres. "Tor
no amb la voluntat de finalitzar 
la temporada i recuperar el se
gon lloc del Mundial, i per això 
em centraré exclusivament en 
els afer esportius i a treballar 
amb els tècnics", comentava. El 
Blusens Avintia va dir que ho té 
"tot preparat per assistir el pilot 
perquè pugui competir en les mi
llors condicions". 

En la nota de contrició, Mave
rick reconeix que la seva fugida 
"no va ser una acció gaire encer
tada", i l'atribueix a "un estat de 
ràbia i frustració generada" per 
la seva "situació a l'equip". Per 
això admet que va cometre "un 
error" i que no havia d'haver 
abandonat Sepang "ni fet algu
nes declaracions en calent". 
"Per això demano disculpes pel 
dany que involuntàriament hagi 
pogut causar als aficionats, al 
meu equip, a FTR, a Honda, als 
promotors del campionat, i so
bretot als patrocinadors de 
l'equip". Conclou manifestant la 
voluntat de "solucionar de ma
nera amistosa els problemes sor
gits", amb una sortida pacífica.# 

Collat, candidat 
a la presidència 
FUTBOL •Joan Collet, conse
ller delegat del RCD Espanyol, 
va confirmar ahir oficialment 
el que es donava per fet: es 
presentarà a les eleccions a la 
presidència, càrrec que ocu
paria amb caràcter executiu. 
Diu que "ara disposo de l'ex
periència i els coneixements 
necessaris per liderar una re
novada etapa que col·loqui 
l'Espanyol en una situació es
portiva, social, econòmica i 
institucional d'una projecció 
més important". La seva can
didatura, que té el suport de 
Dani Sànchez Llibre i Ramon 
Condal, s'uneix a les de Sergio 
Oliveró i Romàn Escuer, 
aquest per l'Apmae. / Redacció 

Amb la compra del teu Porsche d'Ocasió et 
regalem una jornada de proves amb un 
fabulós Porsche 997 Turbo PDK. 

Accedeixi al món Porsche a través de 
Porsche Approved. 

Localitzi el seu vehicle Porsche Approved 
en Centro Porsche Barcelona o en 
www.reestrenaporsche-barcelona.com 

Trochowski, vuit 
mesos de baixa 
FUTBOL • El migcampista del 
Sevilla Piotr Trochowski va 
ser intervingut als EUA i es
tarà de baixa durant vuit me
sos. "Els dos primers haurà de 
caminar amb crosses sense cap 
suport", va precisar el club. El 
jugador alemany va ser sotmès 
durant tres hores a una con-
droplàstia (reparació de la 
fractura del cartílag) i una os-
teotomia de tíbia. Trochowski 
va jugar el seu darrer partit 
contra el Barça. D'altra banda, 
el defensa del Saragossa Ivan 
Obradovic va ser operat ahir 
a Alemanya d'una ruptura 
del lligament creuat intern 
del genoll i estarà sis mesos 
absent. / Redacció 

APPROVED 
VEHICLES DE RE ESTRENA 

f 
F=appscrnE 
Centro Porsche Barcelona 
C/ Botànica. 89 (darrera d'IKEAl 
08908 - L'Hospitalet de Llobregat 
Tel : 902 200 911 
wwwreestrenaporsche-tiarc elona.com 

MOTOCICLISME C P  D ' A U S T R À L I A  

Maverick Vinales ara se 
sent penedit i vol córrer 

PORSCHE OCASIÓ SPECIAL DAYS 
Del 22 al 26 d'octubre el teu Porsche Seminou al millor preu en Centro Porsche 
Barcelona. 

Porsche Cayman II PDK 
265 CV 
47 quotes de 720 € 
Entrada: 20.000 € 
Última quota; 19.707 € 
TIN: 8,95% 
Preu vehicle; 61.500 € 
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MOTOCICLISMO O Viñales regresa hoy a Australia para disputar las últimas carreras MotoB con el Blusens Avintia 

Maverick entona el 'mea culpa1 
Elvira González 

j* Maverick Vinales tomará esta 
mañana un avión con destino a 
Australia para disputar desde el 
viernes el Gran Premio de de Mo
tos, donde aún apunta al subcam-
peonato. Tras romper unilateral-
mente con el Blusens Avintia en 
Sepang, y regresar el pasado jue
ves a casa, el joven piloto ha reca
pacitado, tras recibir asesora-
miento legal, y en nota oficial pi
dió "disculpas públicas y sinceras 
a todos a los que con mi comporta
miento en Sepang haya podido de
fraudar o perjudicar". 

"Estoy aqui para dar la cara, 
pedir perdón públicamente y asu
mir mis errores", dice en el comu
nicado. Asegura que regresa para 
"seguir luchando, junto a mi equi
po Blusens Avintia por un sub-
campeonato del mundo, porque 
hay mucha gente que se lo mere
ce, desde patrocinadores, técni
cos a la afición", señala. 

"Mi precipitada marcha 

US CLAVES 

1 
Tras recibir asesoramiento 
legal, 'Mack' se avino a 
disputar las dos últimas 
carreras de la temporada 

El Blusens Avintia tiene todo 
dispuesto para asistir al 
piloto, pero le exigen que 
hable en rueda de prensa 

del GP de Malasia no fue, sin du
da, una acción demasiado acerta
da y la tensión generada por mi 
situación en el equipo me sumió 
en un estado de rabia y frustra
ción tal que, sin 
duda, no era el 
ideal para su- íi 

birme a una moto y pilotarla al 
límite", añade. 

"He cometido un error, porque 
si bien no estaba mentalmente pre
parado para subirme a la moto, no 
debí haber abandonado el circuito 
de Sepang ni hacer algunas decla
raciones en caliente. Pido discul
pas por el daño que involuntaria
mente haya podido causar a todos 
los aficionados, miembros de mi 
equipo Blusens Avintia, a FTR, a 
Honda, a los promotores del Cam
peonato, y sobre todo a los patroci
nadores del equipo", afirma. 

"Regreso con la voluntad de fi
nalizar la temporada y recuperar 
el segundo puesto de la clasifica
ción general y para ello voy a cen
trarme única y exclusivamente en 
los asuntos deportivos y en traba
jar con mis técnicos en la búsque
da de la mejor puesta a punto de la 
moto. Finalmente, manifestar mi 

tar de forma amistosa todos Jos 
problemas surgidos con el equipo, 
pudiendo concentranne de esa for
ma en pilotar mi moto de carre
ras, que es lo que realmente me 
gusta y sé hacer". 

La pelota estaba en el tejado del 
Blusens Avintia y horas después 
el equipo de Cardedeu comunica
ba que lo tienen "todo dispuesto 
para que dé comienzo el certamen 
y, como ha hecho durante toda la 
temporada, para asistir al piloto 
de Roses para que pueda competir 
en las mejores condiciones". 

Le exigen que a su llegada reali
ce una rueda de prensa "comuni
cando en persona las disculpas pu
blicadas por agencia". 

Consensuado terminar la pre
sente temporada, el siguiente pa- i 

so sería acordar la rescisión del i 

contrato de 2 años firmado hace i 
un mes • — i 

Maverick Viñales tomará 
hoy un avión con destino a 
Australia para disputara 
partir del viernes el Gran 
Premio de Moto3, donde 
opta aún al subcampeonato 

La curva Casey Stoner 
La curva 3 de Phillip Island llevará el 
nombre de Casey Stoner, uniéndose 
así a los otros campeones 'aussie' en la 
categoría reina Doohan y Gardner. 
Stoner, que se retira a final de 
temporada, ganó las cinco últimas 
ediciones del GP de Australia. 

Las pérdidas de Valencia 
Los gastos del GP de Europa de F-l en 
Valencia ascendieron en 2012 a cerca 
de siete millones €, mientras que los 

i ingresos superaron los 5,2 millones en 
j una competición que acogió durante 
i el fin de semana 105.419 personas. 

i Ferrari, sin grandes mejoras 
i Marc Gené señaló ayer en Madrid, 
í durante un acto publicitario de Shell, 
i que "a la India Ferrari va a llevar una 
I serie de mejoras, pero no van a ser 
; una gran revolución aunque 
i esperamos que ayuden. Cada vez 
; quedan menos carreras y tenemos 
i que hacer todo lo posible para acabar 
; el campeonato aunque sea con un 
i solo punto más que el segundo". El 
i jefe de diseño de la escuderia, Nick 
I Tombazis, afirmó que el equipo no 
: puede defenderse, sino que debe 
: "atacar y adoptar un enfoque agresivo 
i sobre el desarrollo del coche" para las 
i cuatro carreras que quedan. 

Los pilotos recuerdan a 'Sic' 
En el primer aniversario de la muerte 
de Marco Simoncelli en Sepang, la 
mayoría de pilotos le recordaron en 
las redes sociales. Rossi: "Después de 
un año todo sigue como siempre, 
pero sin ti esto no es lo mismo. Ciao 
Sic, te echamos de menos"; Lorenzo: 
"Hoy hace 1 año que nos dejó Marco. 
Todos le seguimos recordando". 
También Rafa Nadal: "¡Ya hace un año 
que el gran Simoncelli nos dejó! Se le 
echa de menos en las pistas, siempre 
serás SuperSic" o Andrés Iniesta: "Hoy 
se cumple un año de la muerte de 
Marco Simoncelli. Un año sin ti. Pero 
siempre estarás en nuestro corazón". 

^v $>2 

COMPRA LES EKTRAOES A FCBARCELONA.CAT 
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Viñales da marcha atrás y pide perdón al equipo, patrocinadores y aficionados 

El regreso del 'hijo pródigo' 
El piloto de Roses 
viaja a Phillip Island 
para acabarla 
temporada y poder 
negociar su futuro 

M0t0GP 
S. Mejías/L. López Albiac 
BARCELONA 

Maverick Viñales 
viaja hoy a Austra
lia con la idea de 
subirse a la moto 
en los primeros 

entrenamientos libres del vier
nes. El piloto de Roses ha hecho 
un ejercicio de constricción, ase
sorado por su nuevo abogado es
pecializado en temas deportivos, 
y ayer mismo emitía un comunica
do donde pedía perdón al equi
po, a los patrocinadores y a los 
aficionados por su conducta en 
el pasado GP de Malasia cuando 
abandonó a su equipo y regresó 
a casa. "En primer lugar me gus
taría pedir disculpas públicas V 
sinceras a todos aquellos a los 
que con mi comportamiento en 
Sepang haya podido defraudar o 
perjudicar. Estoy aquí para dar la 
cara, pedir perdón públicamente 
y asumir mis errores", rectificaba 
ayer a través de un co
municado. 

El cambio de discur
so del piloto de Roses 
responde a la necesi
dad de alcanzar a un 
acuerdo sin llegar a 
los tribunales ya que 
Viñales tendría todas 
las de perder. Durante 
la temporada, Mack se 
ha quejado repetidas 
veces de la falta de 
competitividad de su 
moto respecto a las KTM y del 
rendimiento de su equipo. Pero 
con su renovación por dos años 
con el equipo Avintia Blusens fir
mada en Motorland parecía que 
las aguas llegaban a su cauce. 

Maverick Viñales encara la moto hacia el box en unos entrenamientos 

"He cometido 
un error y 

pido disculpas 
a todos", 
reconoce 
Maverick 

No obstante, en Malasia la situa-

EL DESENCUENTRO 

ción estalló y abandonó a su equi
po protagonizado una situación 
sin precedentes. Ahora reconoce 
su lapsus al explicar que "he co
metido un error, porque si bien 
no estaba mentalmente prepara

do para subirme a la 
moto, np debí haber 
abandonado el circui
to de Sepang, ni ha
cer algunas declara
ciones en caliente y, 
por ello, quiero pedir 
disculpas por el daño 
que Involuntariamente 
haya podido causar, a 
todos los aficionados, 
a los miembros de rrvi 
equipo Blusens Avin
tia, a FTR, a Honda, a 

los promotores del Campeonato, 
y sobre todo a los patrocinadores 
del equipo". 

La idea de Viñales es preparar 
el escenario para reconducir su . 
delicada situación. Y lo primero 
que hará cuando llegue a Phillip 
Island será sentarse a negociar 
con el Avintia Blusens en busca 

Las claves 

^ Pedir perdón, el primer paso de la reconciliación 
Maverick Viñales dio ayer el primer paso que le debe llevar a 
reconciliarse con el equipo y no fue otro que pedir disculpas a 

I J través de un comunicado por todas las declaraciones vertidas 
en Malasia y por dejar tirado a su equipo. Mack también se excusó por el 
peijucio a los patrocinadores y a los aficionados. 

* Piloto y equipo deben llegar a un acuerdo 
La intención de Mack es acabar la temporada con su actual 

/ JL equipo a cambio de la carta de libertad. Las exigencias del 
; piloto respecto a su actual escuadra no son económicas sino 

técnicas. Viñales lo que quiere es poder pilotar la próxima temporada 
una KTM, la moto con la que Sandro Córtese le ha derrotado. 

, La duplicidad de papeles de su representante 
í 4 Ricard Jové es una de las personas claves en el 'asunto Viña-

i "§ Ï les'. Y es que además de ejercer como mánager del piloto, Jové 
V es también el director deportivo de Avintia Blusens de manera 
que en más de una ocasión se ha podido ver envuelto en un conflicto de 
intereses a raíz de la duplicidad de sus cargos. 

de una solución que le permita 
o irse a otro equipo o de seguir 
en el actual pero con una moto 
más competitiva. Porque Ma
verick no quiere más dinero, lo 
que quiere el piloto de Roses es 
poder disponer de una KTM para 
la próxima temporada. Otro tema 
es que la firma austríaca le quie
ra después de la mala imagen 
que ha dado primero propinando 
una coz a su FTR Honda en Mo
torland y después abandonando 
a su equipo en Sepang. 

La voluntad de Mack es dispu^ 
tar las dos carreras que quedan 
y poder acabar la temporada sin 
más contratiempos y el empeño 
del Avintia Blusens de contar con 
su piloto estrella. Los dos quieren 
lo mismo. Pero el ambiente se ha 
enrarecido tanto que la solución 
no será fácil. El equipo, como ya 
sucedió en Malasia, lo tiene todo 
preparado para que Viñales pue
da correr y han anunciado que 
el piloto realizará una rueda de 
prensa con carácter previo a su 
presencia en la pista. • 

19/08/12 
GP DE 

IND1ANÀP0LIS 

El calvario de Vi
ñales empieza 
en EE.UU. cuan
do se va al sue
lo en la última 
vuelta en plena 
lucha por la vic
toria con Córte
se y Salom. 

26/08/12 Mack expresó 
públicamente su 
decepción con 
el rendimiento 
del equipo pero 
él no supo ges
tionar la carrera 
y Córtese le ga
nó la partida. 

16/09/12 Acabó fuera del 
podio tras inten
tar superar a Cor-
tese a cualquier 
precio y fallar 
en la maniobra 
que lo relegó a 
acabar en quinta 
posición. 

30/09/12 La moto se le 
paró durante la 
vuelta de forma
ción y el piloto 
perdió los ner
vios, y las for
mas. dando una 
patada a su FTR 
Honda. 

19/10/12 Viñales abando
na a su equipo 
el viernes en Se
pang y vuelve a 
casa después de 
cargar duramen
te contra la que 
había sido su se
gunda familia. 




